
 

 

 

Изказване на омбудсмана Мая Манолова по повод честване на 

Европейския ден на адвоката и на представянето на първия том на 

книгата „История на Великотърновската адвокатура“ 

 

 

УВАЖАЕМИ ДАМИ И ГОСПОДА, 

Благодаря за поканата и за възможността да присъствам на честването 

на Европейския ден на адвоката и на представянето на първия том на книгата 

„История на Великотърновската адвокатура“, посветена на 115-годишнината 

на от избирането на първия адвокатски съвет във Велико Търново. Не е 

случайно съвпадението на датата на тези събития с Международния ден на 

правата на човека, отбелязван по целия свят, защото и двете дати, и 

Европейския ден на адвоката и Международния ден на правата на човека са 

посветени на отговорната правозащитна мисия за защита правата и свободите 

на гражданите.   

Тази година обаче, Международният ден на правата на човека е 

различен. На фона на шокиращите терористични събития от последните 

месеци, отнели живота на стотици невинни хора, на фона на задаващата се 

хуманитарна криза, предизвикана от многобройните бежанци, бягащи от 

войната и глада, няма как 10 декември да е същият като през последните 

години.  

Последните събития бяха тежък удар върху демократичните устои и 

принципи, но и доказателство, че са необходими единни и ефективни 

действия по защита на основните човешки ценности, като правото на живот и 

сигурност, но и правото на свобода, свобода на мисълта, съвестта и 

религията, закрепени в Конвенцията. 



В този контекст са обясними и разбираеми усилията на европейските 

правителства да гарантират сигурността на своите граждани и в стремежа да 

гарантират най-висшето право – правото на живот, да извадят на преден план 

дебата „Свобода или сигурност“.  За убедените правозащитници, каквито сте 

Вие, адвокатите, и аз, омбудсманът, дебат „Свобода или сигурност“ не може 

да има.  Дебат „Национална сигурност или хуманност също“. Светът в 

днешно време не се нуждае от надмощие, а от баланс.  

Затова мерките на европейските правителства засилващи наблюдението 

над гражданите и ограничаващи техни основни права трябва да бъдат 

балансиран. Трябва да бъдат временни, за да не се загуби мярата – до къде 

пазят гражданите и от къде ги превръщат в обект на контрол от страна на 

правителствата. Това е предизвикателството и отговорността пред Вас, 

адвокатите, и пред мен, омбудсманът – да осъществяваме контрол за това, че 

мерките ще са балансирани и временни, докато отмине заплахата.  

Това изисква и смелост. Това изисква и независимост. Това изисква и 

възможност не просто да защитаваш отделния гражданин в съдебен процес, а 

гражданите като свободно общество. Аз съм сигурна, че Вие го можете. Нали 

Вашите предшественици, адвокатската колегия във Велико Търново е 

защитавала гражданите в продължение на 115 години и в трудни и размирни 

времена.  

Аз също като национален омбудсман съм готова да поема ангажимента 

да бъда коректив на властта, за спазване на човешките права и основни 

свободи. В тази мисия ние сме съмишленици. Не случайно в редица държави 

омбудсманът се нарича „адвокат на народа“.  В рамките на моя мандат ще 

докажа, че ще бъда именно такава – Ваш колега адвокат, „адвокат на народа“.  

 

 

 


